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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

"Mennyire motiválja Önt a magyar történelmi múlt megismerésének szándéka, Miniszter
Úr?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Magyar Bálint oktatási
miniszterhez. A kérdésre írásban várom válaszát .

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2004. évi állami költségvetés 200 millió forintot irányoz elő az OM fejezetén belül egy
Habsburg-kori kutatásokkal foglalkozó közalapítványra. Tagadhatatlan, hogy a magyar
történelem 1526-1918 között majd négy évszázadra összekapcsolódott a Habsburg-házzal .
Ám a teljes magyar történelmi múlt ennél mégis több . A Habsburg-kori kutatások iránti lelkes
elköteleződését látva kérdezem Öntől, Miniszter úr :

1 . Mikor lesz önálló Árpád-kori kutatásokkal foglalkozó közalapítványunk, hiszen ez az
uralkodóház csak száz évvel kevesebb ideig irányította Magyarországot, mint a Habsburgok .
Ennek alapján indokolt lenne - tekintettel a némileg rövidebb időszakra - legalább 170-180
millió forinttal rendelkező Árpád-kori kutatásokkal foglalkozó közalapítvány létrehozása . A
2005 . évi költségvetés tervezésekor szorgalmazza-e Ön, hogy tárcája költségvetése ilyen
célokkal bővüljön?

2. Milyen érvekkel sikerült Önnek a kormány többi tagját meggyőznie a Habsburg-kutatások
elengedhetetlen szükségességéről és halaszthatatlan aktualitásáról? Ezek megismerése és
közös hangsúlyozása akár a parlamenti színtéren is, minden bizonnyal sikeresen mozdítaná
elő az Árpád-házi kutatások ügyét, illetve az ezzel foglalkozó közalapítvány létrehozásának
kérdését .

3 . Az Anjou-, Luxemburg- és Jagello-ház ugyancsak hosszú ideig kapcsolódott a magyar
történelemhez . A Habsburg-kori kutatások mellett e korok kutatása ugyancsak indokolt lenne,
ezért szeretném tudni, ezen dinasztiák korszakára vonatkozóan mikorra tervezi Ön, hogy a
Habsburg-kutatásokhoz közel hasonló nagyságrendű anyagi bázissal közalapítványokat
hozzon .létre?
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4. Amennyiben az előbb felvetett történeti korszakok egyikére sem kíván hasonló kutatási
infrastruktúrát, pénzügyi hátteret biztosítani, miért volt szükség a Habsburg-kori kutatásokkal
foglalkozó közalapítványra?

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2003 . december 15 .
2003 DEC 1 7.

Dr. Pósán László
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